



**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**သစ်တောဦးစီးဌာန**


**အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁၄၁၃ / ၂၀၂၀**  
**၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၅ ရက်**  
**(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်)**

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်သည် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲနှင့် သဘာဝထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၂၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ မျိုးဆက်ပျက်သုဉ်းမည့်အန္တရာယ်ရှိသဖြင့် ကာကွယ်ထားသည့် သဘာဝအပင်များအနက် စီးပွားရေးအလို့ငှာ မျိုးပွားစိုက်ပျိုးခြင်းပြုနိုင်သော သဘာဝအပင်အမျိုးအမည်များကို အောက်ပါအတိုင်း သတ်မှတ်ကြေညာလိုက်သည်။

**၁။ စီးပွားရေးအလို့ငှာမျိုးပွားစိုက်ပျိုးခြင်းပြုနိုင်သော ကာကွယ်ထားသည့် သဘာဝအပင်များ**

အမှတ်စဉ်	မြန်မာအမည်	သိပ္ပံအမည်	အင်္ဂလိပ်အမည်	ခွင့်ပြုနိုင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အမျိုးအစား
၁	ခန်းတောက်	<i>Coptis teeta</i> Wall.	-	ရုက္ခဗေဒဥယျာဉ်လုပ်ငန်း၊ စီးပွားဖြစ်ပြသခြင်း နှင့် မျိုးပွားထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ကုန်ကြမ်း/ ကုန်ချောထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း
၂	မချစ်ဥ	<i>Fritillaria cirrhosa</i> D.Don	Yellow Himalayan Fritillary	-II-
၃	မြန်မာဂျင်ဆင်း	<i>Panax pseudoginseng</i> Wall.	Myanmar Ginseng	-II-
၄	သစ်ခွမျိုးစိတ်များ	<i>Orchidaceae spp.</i>	Orchids	-II-
၅	ရေခဲတောင်ဂျင်ဆင်း	<i>Panax sp.</i>	-	-II-
၆	တောင်ဇလပ်နီ	<i>Rhododendron arboreum</i> Sm.	Rhododendron	-II-
၇	တောင်ဇလပ်ဝါ	<i>Rhododendron burmanicum</i> Hutch.	Rhododendron	-II-

အမှတ်စဉ်	မြန်မာအမည်	သိပ္ပံအမည်	အင်္ဂလိပ်အမည်	ခွင့်ပြုနိုင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အမျိုးအစား
၈	တောင်လေပ်ဖြူ	<i>Rhododendron cufeanum</i> Craib ex Hutch.	Rhododendron	ရုက္ခဗေဒဥယျာဉ်လုပ်ငန်း၊ စီးပွားဖြစ်ပြသခြင်း နှင့် မျိုးပွားထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ကုန်ကြမ်း/ ကုန်ချောထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း
၉	ခရာမွှေး	<i>Elaeocarpus tectorius</i> (Lour.) Poir	-	-
၁၀	အုံတုံ	<i>Litsea glutinosa</i> (Lour.) C.B.Rob.	Bollywood/ Bollygum	-
၁၁	ဘုမ္မရာဇာ	<i>Rauvolfia serpentina</i> (L.) Benth.	Devil Pepper/ Indian Snakeroot	-
၁၂	မြေပုစွန်ကွေး	<i>Polygonum paleaceum</i> Wall.	-	-

  
 (ဒေါက်တာညီညီကျော်)  
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်  
 သစ်တောဦးစီးဌာန

စာအမှတ်၊ ၀သ-လင/ မျိုးစိတ် / ၅၄၀၅ / ၂၀၂၀  
 ရက်စွဲ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်။

**ဖြန့်ဝေခြင်း**

- နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး
- ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး
- ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး
- ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး
- အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအားလုံး

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး

ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး

နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံးနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့များ

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာန  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်းတိုက်ဦးစီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန (မြန်မာနိုင်ငံ ပြန်တမ်းအပိုင်း (၂) တွင် ထည့်သွင်းကြော်ငြာပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံချက်ဖြင့်)

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန  
ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေး ဝန်ကြီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အပူပိုင်းဒေသစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန

ပါမောက္ခချုပ်၊ သစ်တောနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ်၊ ရေဆင်း

ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (စီမံခန့်ခွဲရေး)၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန

ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (မူဝါဒနှင့် စီမံကိန်း)၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ----- ၊ သစ်တောဦးစီးဌာန

ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောကျောင်း၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ----- ဥယျာဉ်/ ဘေးမဲ့တော

ရုံးလက်ခံ

မျှောစာတွဲ